# Al-Ahliyya Amman University



**English Version** 

Policy Name:	Hazardous Waste Management Policy	

## Policy Information:

Code:	PS 51_SDG12_2
Issue date:	2018
Revision, Date:	V04, 2024
Evaluation Frequency:	Yearly
Level of Confidentiality:	Public
Pages:	2
Policy Approved Date:	22 Feb 2018
Decision of the Deans Council:	24 July 2018/2019

Responsibilities and implementation:

Follow-up, review and development:	Strategies and Policies Committee, Sustainability and Ranking Office	
Accreditation:	Human Resources and Institutional Development Unit	
Application (scope):	Deanships, academic colleges, scientific and administrative centers, administrative units and departments.	

## Policy Statement:

The University is committed to the safe and responsible management of hazardous waste by applying best practices for disposal in accordance with approved environmental standards, ensuring the safety of the university community and the surrounding environment.

## Policy objectives (desired outcomes):

- 1. Ensure the safe and sustainable disposal of hazardous waste in compliance with environmental regulations.
- 2. Minimize the impact of hazardous waste on the environment and public health through effective and comprehensive management.
- 3. Raise awareness and promote proper practices among university staff and students regarding hazardous waste handling.

### Related procedures:

1. Hazardous Waste Disposal Management Procedure

### Key Performance Indicators (KPIs):

1. Percentage of Hazardous Waste Disposed Safely

#### Recommendations of the last review:

- 1. Provide regular training for staff and students on handling hazardous waste according to environmental standards.
- 2. Develop a smart electronic system to track hazardous waste from generation to final disposal to ensure environmental compliance.
- 3. Increase collaboration with specialized waste management entities to ensure safe and responsible hazardous waste disposal.

# **Al-Ahliyya Amman University**

# جامعة عمان الأهلية



## النسخة العربية

م السياسة الدارة النفايات الخطرة
----------------------------------

## المعلومات العامة:

الرمز:	PS_51_SDG12_2
تاريخ الإصدار:	2018
رقم المراجعة، وتاريخها:	V04, 2024
التقييم الدوري:	سنوياً
مستوى السرية:	عام
عدد الصفحات:	2
تاريخ اعتماد السياسة:	22 Feb 2018
قرار مجلس العمداء:	24 July 2018/2019

## المسؤوليات والتطبيق:

المتابعة والمراجعة والتطوير:	لجنة الاستراتيجيات والسياسات، ومكتب الاستدامة والتصنيفات
الاعتماد:	وحدة الموارد البشرية والتطوير المؤسسي
التطبيق (النطاق):	العمادات، والكليات الأكاديمية، والمراكز العلمية والإدارية، والوحدات والدوائر الإدارية.

## نص السياسة:

تلتزم الجامعة بإدارة النفايات الخطرة بشكل آمن ومسؤول، وتطبيق أفضل الممارسات في التخلص من النفايات الخطرة وفقاً للمعايير البيئية المعتمدة، لضمان سلامة المجتمع الجامعي والبيئة المحيطة.

## أهداف السياسة (النتائج المرجوة):

ضمان التخلص الآمن والمستدام من النفايات الخطرة بما يتماشى مع اللوائح البيئية.	.1
الحد من تأثير النفايات الخطرة على البيئة والصحة العامة من خلال إدارة فعالة وشاملة.	.2
تعزيز الوعي والممارسات السليمة بين موظفي الجامعة والطلبة حول التعامل مع النفايات الخطرة.	.3

## الإجراءات المرتبطة:

إجراء إدارة النفايات الخطرة والتخلص منها	.1
--	----

## ا مؤشرات الأداء:

1. نسبة النفايات الخطرة التي تم التخلص منها بطريقة آمنة	1	
---	---	--

# توصیات آخر مراجعة:

توفير تدريب دوري للموظفين والطلبة حول كيفية التعامل مع النفايات الخطرة وفقاً للمعايير البيئية.	.1
تطوير نظام إلكتروني ذكي لتتبع النفايات الخطرة منذ تولدها وحتى التخلص النهائي منها لضمان الامتثال البيئي.	.2
زيادة التعاون مع الجهات المتخصصة في إدارة النفايات لضمان التخلص الآمن والمسؤول من النفايات الخطرة.	.3